



CONGRESUL ȘTIINȚIFIC INTERNAȚIONAL
„SPORT. OLIMPISM. SĂNĂTATE”
Chișinău, 5 - 8 octombrie 2016

Consacrat aniversării a 65-a a organizării
învățământului superior de cultură fizică
din Republica Moldova

Scrisoarea informativă

În or. Chișinău, capitala Republicii Moldova, în perioada 5–8 octombrie 2016, își va ține lucrările Congresul Științific Internațional „Sport, Olimpism, Sănătate” consacrat aniversării a 65-a a organizării învățământului superior de cultură fizică.

Organizatorii principali ai acestui for sunt Ministerul Educației, Ministerul Tineretului și Sportului, Academia Națională Olimpică, Academia de Științe a Republicii Moldova, iar pregătirea și desfășurarea nemijlocită a congresului îi revin Universității de Stat de Educație Fizică și Sport (USEFS).

Congresul se va desfășura sub patronajul direct al Asociației Internaționale a Universităților de Cultură Fizică, al Comitetului Internațional Olimpic și al Academiei Internaționale Olimpice.

Dirjecțiile științifice ale congresului sunt: *sport și sănătate; olimpismul ca filosofie a vieții; modul sănătos de viață; aspecte medico-biologice, morale și psihologice, social-culturale și organizaționale; bazele teoretico-metodologice ale antrenamentului sportiv; tehnologii inovatoare ale pregătirii sportivilor; mijloace biomecanice utilizate în activitatea sportivă și în cultura fizică de asanare; aspecte psihologice ale activităților sportive și asanative; managementul și jurisprudența în sport; olimpism și paralimpism; aspecte social-economice, juridice și manageriale ale mișcării olimpice; cultura fizică recreativă, adaptivă și de reabilitare; aspecte teoretice și metodologice; activități asanative și curativ-profilactice pentru copiii și tineretul din instituțiile de învățământ.*

La lucrările congresului vor participa specialiști remarcabili din domeniul culturii fizice din țară și de peste hotare.

În cadrul congresului sunt planificate ședințe în plen și pe secțiuni, mese rotunde, atelier de lucru cu participarea campionilor olimpici, precum și excursii prin blocurile sportive și de studii ale USEFS și în locurile de atracție a turiștilor din or. Chișinău.

Comitetul organizatoric are onoarea de a vă invita să luați parte la lucrările acestui for științific internațional.

Cotizația pentru participare la congres constituie: pentru participanți - 80€, pentru doctoranzi - 40€. Achitarea se efectuează în ziua înregistrării participanților.

Materialele congresului vor fi publicate într-o culegere și vor fi plasate pe site-ul universității: www.usefs.md

Comitetul organizatoric își asumă dreptul de selecție și redactare a textelor. Cazarea și alimentarea participanților vor fi achitate din cont propriu sau din contul organizației delegat. La solicitarea prealabilă (până la 1 iunie 2016), participanților le vor fi rezervate camere în hotel.

Cererile și articolele pentru participare la congres trebuie expediate până la 1 martie 2016 pe adresa electronică: congress2016@usefs.md sau pe adresa USEFS, str. A. Doga 22, Chișinău, MD – 2024, comitetul organizatoric, Budevici-Puiu Liliana, tel.: (+373 22) 49 74 33, (+373 22) 49 41 82, (+373 22) 49 40 81, (+373 22) 31 12 41. Fax: (+373 22) 49 76 71; Lungu Ecaterina e-mail: kathya@mail.ru, tel.: (+373) 079758081.

Informații despre congres și despre cerințele privind perfectarea articolelor științifice pot fi obținute din invitația plasată pe site-ul www.usefs.md

Limbile oficiale ale congresului vor fi: româna, engleza, rusa.

Comitetul organizatoric



МЕЖДУНАРОДНЫЙ НАУЧНЫЙ КОНГРЕСС « СПОРТ. ОЛИМПИЗМ. ЗДОРОВЬЕ »

Кишинёв, 5 - 8 октября 2016 г.

Посвящается 65 - летию организации
высшего образования по физической
культуре в Республике Молдова

Информационное письмо

В столице Республики Молдова, в г. Кишинэу, 5 - 8 октября 2016 г. состоится Международный научный конгресс «Спорт. Олимпизм. Здоровье», посвященный 65-летию организации высшего образования по физической культуре.

Организаторами научного форума являются Министерство образования, Министерство молодежи и спорта, Национальная Олимпийская Академия, Академия наук Республики Молдова, а непосредственную подготовку и проведение осуществляет Государственный Университет физического воспитания и спорта (ГУФВС).

Конгресс будет проходить под непосредственным патронажем Международной Ассоциации Университетов физической культуры, Международного Олимпийского Комитета, Международной Олимпийской Академии.

Научные направления конгресса: *спорт и здоровье; олимпизм как философия жизни; здоровый образ жизни: социально-культурные, нравственно-психологические и организационные аспекты проблемы; теоретико-методологические основы спортивной подготовки; инновационные технологии подготовки спортсменов; биомеханические средства в практике спортивной и физкультурно-оздоровительной деятельности; психологические проблемы спортивной деятельности и оздоровительной работы; менеджмент и правовое обеспечение в спорте; олимпизм и паралимпизм; социально-экономические, правовые и управленческие аспекты олимпийского движения; теоретико-методологические основы рекреационной, реабилитационной и адаптивной физической культуры; оздоровительная и лечебно-профилактическая деятельность среди детей и молодежи в образовательных учреждениях.*

В работе конгресса примут участие ведущие иностранные и отечественные специалисты по физической культуре.

В рамках конгресса планируется проведение пленарного и секционных заседаний, круглые столы, мастер-класс с участием олимпийских чемпионов, а также экскурсия по учебно-спортивной базе ГУФВС и достопримечательностям г. Кишинэу.

Организационный комитет имеет честь пригласить Вас принять участие в работе Международного научного форума.

Взнос за участие в конгрессе составляет - 80€. Для докторантов и аспирантов - 40€. Оплата осуществляется при регистрации участников.

Материалы конгресса будут опубликованы в сборнике и размещены на сайте университета: www.usefs.md

Оргкомитет оставляет за собой право отбора и редактирования материалов. Проживание и питание оплачиваются участниками конгресса самостоятельно или командировавшей организацией. Для желающих (по предварительным заявкам до 1 июня 2016 г.) бронируются номера в гостинице.

Заявки и статьи для участия в конгрессе подавать до 1 марта 2016 г. по электронной почте: congress2016@usefs.md или по адресу: Молдова, MD-2024, Кишинэу ул. А. Дога, 22, ГУФВС, оргкомитет Будевич-Пуя Лилиана, тел.: (+373 22) 49 74 33, (+373 22) 49 41 82, (+373 22) 49 40 81, (+373 22) 31 12 41. Факс: (+373 22) 49 76 71, Лунгу Екатерина, e-mail: kathya@mail.ru тел.моб.: (+373) 079758081.

С требованиями к оформлению научных статей и информацией о конгрессе можно ознакомиться в приглашении, размещенном на сайте www.usefs.md

Официальные языки конгресса: румынский, английский, русский.

Организационный комитет.



INTERNATIONAL SCIENTIFIC CONGRESS
«SPORT. OLYMPISM. HEALTH»
Kishinev, October 5 - 8, 2016

Dedicated to the 65th anniversary of the
establishment of higher education in the branch
of physical culture in the Republic of Moldova

Informative Letter

On October 5 - 8, 2016 in Chişinău, the capital of the Republic of Moldova, will be held the International Scientific Congress «Sport. Olympism. Health» dedicated to the 65th anniversary of the establishment of higher education in the branch of physical culture.

The main organizers of this Forum are the Ministry of Education, Ministry of Youth and Sport, National Olympic Academy, Academy of Science of the Republic of Moldova. The responsibilities for the preparedness and carrying out of the Congress lie with the State University of Physical Education and Sport (SUPES).

The Congress will be held under the guidance of the International Association of the Universities of Physical Culture, International Olympic Committee and International Olympic Academy.

The scientific areas of the Congress are: *sport and health; olympism as a philosophy of life; healthy lifestyle: medical, biological, moral, psychological, social, cultural and organizational aspects; theoretical and methodological bases of sports training; innovative technologies of sportsmen's training; biomechanical means applied in sports activity and in the sanitation physical culture; psychological aspects of sports and sanitation activity; management and jurisprudence in sport; olympism and paralympism; socioeconomic, juridical and managerial aspects of the Olympic Movement; recreational, adaptive and rehabilitation physical culture: theoretical and methodological aspects; sanitation, curative and prophylactic activities for children and youth in educational establishments.*

Remarkable specialists of the physical culture domain from our country and abroad will participate in the work of this Congress.

Plenary and section sessions, round tables, a workshop with the participation of the Olympic Champions, as well as excursion around the SUPES educational and sports centers, and visiting interesting places from Chişinău are planned within the Congress.

The Organizing Committee is honoured to invite you to participate in the work of this International Scientific Congress.

Participation fee in the work of the Congress is 80€. The Candidates for Doctor's degree will pay 40€. The fee is paid on the registration day.

The materials of the Congress will be published in a collection of articles and placed on the university website www.usefs.md.

The Organizing Committee has the right to select and revise the materials. Accommodation and meals are paid for by the participants or by the sending organization. Hotel rooms can be booked in case of preliminary applications (till June 1, 2016).

The articles and applications for participation in the Congress must be sent till March 1, 2016 by the following e-mail: congress2016@usefs.md or the SUPES address, 22, Andrei Doga Street, Chişinău, MD – 2024, organizing committee, Budevich – Puiu Liliana, , tel.: (+373 22) 49 74 33, (+373 22) 49 41 82, (+373 22) 49 40 81, (+373 22) 31 12 41. Fax: (+373 22) 49 76 71; Lungu Ecaterina e-mail: kathya@mail.ru, tel.: (+373) 079758081.

The additional information about the Congress and the requirements regarding the concluding of scientific articles can be found in the invitation placed on the following website: www.usefs.md

The official languages of the Congress will be Romanian, Russian and English.

Organizing Committee